

status should be accepted at face value and the invoice paid as presented.

Where the supplier chooses not to bill GST and the contract (including purchase orders and other contractual documents) includes a clause(s) requiring the vendor to bill, collect and remit GST, the vendor should be contacted and requested to amend the invoice as per the terms of the contract.

Where the invoice for a taxable supply does not include GST and the appropriate clause(s) is not included in the contract, the invoice should be paid as presented. Action should be taken to ensure that future contracts include the required clauses and if the contract in question will result in further deliveries and invoices, an amendment to include the "GST" clauses should be negotiated with the supplier.

#### Discounts and Interest

GST is calculated on the net price of goods and services. Discounts for volume purchasing are a reduction in the price and, therefore, GST is applied to the price after such discounts are taken into account. Interest charges for late payment and discounts for early payment are financial charges, therefore GST is not

cas, la situation de non-inscrit doit être considérée comme exacte, et il faut régler la facture présentée.

Lorsque le fournisseur choisit de ne pas facturer la TPS et que le contrat (y compris les bons d'achat et les autres documents contractuels) compte une(des) clause(s) l'obligeant à percevoir et à rembourser celle-ci, il faut communiquer avec ce fournisseur et lui demander de modifier la facture selon les conditions du contrat.

Lorsque la facture relative à une fourniture taxable ne comprend pas la TPS et que la clause pertinente ne figure pas au contrat, il faut régler la facture telle que présentée. Il faudrait ensuite prendre des mesures pour que les futurs contrats comprennent les clauses nécessaires. Par ailleurs, si le contrat en question doit donner lieu à d'autres fournitures et à d'autres factures, il faudrait négocier avec le fournisseur une modification consistant à y inclure une clause relative à la TPS.

#### Escomptes et intérêts

La TPS est calculée sur le prix net des produits et services. Les escomptes sur les achats en masse constituent une réduction de prix et, par conséquent, la TPS est appliquée sur le prix après déduction des escomptes. Les intérêts imposés pour paiement tardif et les escomptes accordés pour